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ZAKLJUČAK 
 

HRVATSKE UDRUGE ZA MIRENJE  
s 

 KONFERENCIJE 
 

BUDUĆNOST PRAVNE PROFESIJE 
       

uspješno održane u srijedu, 6. ožujka 2019.,  
u Novinarskom domu, Zagreb, Perkovčeva 2 

11,00-15,00 sati 
 

 

Izgradnja puta u budućnost i Humanizacija i robotizacija prava – jesmo li zakasnili? 

 

Nakon otvaranja konferencije i pozdravnih riječi dr. sc. Srđana Šimca, predsjednika HUM-a te uvodnih 

govora i mr. sc. Josipa Salapića, izaslanika predsjednika Vlade RH i državnog tajnika u Ministarstvu 

pravosuđa RH, Đure Sesse, predsjednika Vrhovnog suda RH, uslijedila su dva uvodna izlaganja: 

- Roman Završek, predsednik Odvetniške zbornice Slovenije, Ljubljana – "Nove tehnologije – 

pomoć pravnoj profesiji ili zamjena za nju?" 

- dr. sc. Srđan Šimac - "Pravnik 21. stoljeća u službi humanizacije prava, pravnih institucija i 

pravne profesije" 

 

Na panelu „Izgradnja puta u budućnost“ sudjelovali su Đuro Sessa, predsjednik Vrhovnog suda RH, 

mr. sc. Josip Salapić, izaslanik predsjednika Vlade RH i državni tajnik Ministarstva pravosuđa RH, Zlata 

Hrvoj-Šipek, zamjenica Glavnog državnog odvjetnika RH, prof. dr. sc. Igor Gliha, dekan Pravnog 

fakulteta u Zagrebu, Josip Šurjak, predsjednik Hrvatske odvjetničke komore , Roman Završek, 

predsjednik Odvetniške zbornice Slovenije, i Zvijezdana Rauš-Klier, predsjednica Hrvatske 

javnobilježničke komore. 

Moderator dr. sc. Srđan Šimac, predsjednik HUM-a, istaknuo je kao zaključak da su tehnološke 
promjene nezaustavljive, te ih treba žurno prigrliti i aktivno koristiti u svrhu ubrzanog 
osuvremenjivanja svakodnevnog rada i pružanja što kvalitetnijih usluga. Modernim pristupima, poput 
mirenja/medijacije, korisnicima pravnih usluga potrebno je omogućiti aktivno sudjelovanje u 
rješavanju njihovih sporova i veći stupanj kontrole nad donošenjem odluka uz iskazivanje poštovanja 
i empatije potičući ih kada je to god moguće da međusobno suprotstavljanje zamijene suradnjom. 
Pravna struka nema samo privilegij, već i obvezu i odgovornost popravljanja društva u cijelosti. Među 
nazočnim pravnicima uočena je jasna odlučnost i spremnost na poduzimanje žurnih koraka u pravcu 
očuvanja relevantnosti pravne profesije u društvu kroz pružanje modernijih, bržih i ekonomičnijih 
usluga.  
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Nakon pauze, na panelu “Humanizacija i robotizacija prava – jesmo li zakasnili?“, sudjelovali su: 

prof. dr. sc. Alan Uzelac, redoviti profesor Pravnog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, Mladen Klasić, 

potpredsjednik Hrvatske odvjetničke komore, mr. sc. Mladen Vukmir, odvjetnik u Zagrebu, Marko 

Porobija, odvjetnik u Zagrebu, Vlaho Hrdalo, odvjetnik, predsjednik Udruge za Blockchain i 

kriptovalute, Sonja Popović, SAP d.o.o., Filip Stipančić, tehnološki poduzetnik i startup mentor, 

Zagreb.  

Petar Petrić, odvjetnik i izmiritelj, koji je bio moderator drugog panela naglasio je da je konferencija 
bila iznimno uspješna te da je sudeći prema reakcijama sudionika, a osobito na drugom dijelu 
konferencije, odgovoreno na brojna pitanja počevši od toga da se pravna profesija ne mora bojati 
novih tehnologija već biti ohrabrena novim tehnologijama, blockchainom i umjetnom inteligencijom, 
te ih aktivno koristiti upravo radi modernizacije i pružanja kvalitetnijih pravnih usluga svojim 
korisnicima. Istodobno je potrebno dodatno humanizirati pravo i pravnu profesiju, humanijim 
pristupom strankama i njihovim problemima, u čemu mirenje odnosno medijacija ima važnu ulogu. 
Svi pravni profesionalci, odvjetnici, suci, korporativni pravnici, javni bilježnici i svi pravnici u svim 
dijelovima pravnog sustava, radi očuvanja važne uloge koju u društvu ispunjavaju, ali prije svega radi 
modernije, brže i učinkovitije usluge korisnicima pravnih usluga, moraju biti partneri koji gledaju u 
istom smjeru, u smjeru budućnosti pravne profesije. 
 
Nakon panela uslijedili su komentari gostiju, a nakon toga zakuska.  
 
Voditeljica konferencije bila je Suzana Fugaj, mag. iur. 
 
 
Na konferenciji je sudjelovalo više od 200 uvaženih gostiju, sudaca, odvjetnika, pravnika, izmiritelja, 

članova HUM-a te ostalih zainteresiranih. 
 

Zahvaljujemo svim prisutnima na sudjelovanju! 
 

Posebne zahvale generalnom sponzoru Novom informatoru, kao i donatorima IUS-INFO-u, RRIF-u, 
Jamnici i vinariji Feravino! 
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